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محسن پیرهادی، نماینده مجلس گفت: نزدیک به یک سال و نیم از حوادث ناخوشایند آبان  ۹۸ و تأکید مقام معظم رهبری بر ضرورت دلجویی و رسیدگی به 
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پیام رهبر انقلاب به کنگره ملی 17 هزار زن شهید
 زنان شهید و جانباز و آزاده 

در قله  افتخاراتند
حضرت آیت الله العظمی خامنه ای در پیامی به کنگره 
ملی »لشکر فرشتگان تاریخ ساز« ویژه تجلیل از زنان شهید، 
جانباز و آزاده، این زنان مجاهد، شجاع و فداکار را از برترین 

قله های افتخارات انقلاب اسلامی خواندند. 
به گزارش پایگاه اطلاع رس��انی دفتر حفظ و نشر آثار 
آیت الله خامنه ای، متن پیام رهبر حکیم انقلاب اسلامی که 
دیروز حجت الاسلام والمسلمین شکری، نماینده ولی فقیه 
در بنیاد ش��هید و امور ایثارگران آن را در محل همایش 

قرائت کرد، به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

ش��هیدان و جانبازان و آزادگان زن، نمایش��گران یکی 
از برترین قله های افتخارات انقلاب اس��لامی و جمهوری 
اسلامی اند. قدرت ایمان، راه مجاهدت های بزرگ را به روی 
زنان ایرانی گشود و صحنه های شگفت انگیز و کم نظیری از 
حضور شجاعانه و فداکارانه و مبتکرانه  آنان در میدان های 
دش��وار پدید آورد. از تظاهرات شورانگیز روزهای انقلاب تا 
دوران فراموش نشدنی دفاع مقدس، و از قهرمانی در صفوف 
نبرد تا دل بریدن از فرزند و همسر و فرستادن آنان به پیشباز 
خطر و تا خدمات پشت جبهه، و از حضور در جبهه  علم و 
تحقیق و فناوری و درخشندگی در وادی ادبیات و هنر، تا 
هنرنمایی در عرصه های اجتماعی و سیاسی و مدیریت ها، و 
سرانجام فداکاری در میدان سلامت و خدمت به بیماران در 
آزمون پرخطر اخیر، همه و همه نشانه های اعتلای معنوی 
زن ایرانی اس��ت که به برکت نظام اس��لامی و درس ها و 
ارزش گذاری های اسلام پدید آمده است. بی شک زنان شهید 
و جانباز و آزاده -که تعداد آنان را 17 هزار دانسته اند- در قله  
این افتخاراتند. زن ایرانی توانست به  رغم فرهنگ فساد و 
انحطاط غربی تحمیل شده بر بسیاری از زنان در دوران نحس 
پهلوی، خود را به شرافت و طهارت مطلوب اسلام نزدیک 

کند و این افتخاری بزرگ است؛ والحمد لله  رب العالمین. 
سیدعلی خامنه ای/ 1۸ اسفند ۹۹

 کلانتری به جرم توهین 
به امام خمینی)ره( محکوم شد

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست به جرم توهین به 
ام��ام خمینی)ره( به صورت بدوی به ۴ ماه حبس تعزیری 
و منع عضویت در احزاب و گروه های سیاس��ی به مدت ۲ 
س��ال محکوم شد. به گزارش تسنیم، با اتمام رسیدگی به 
پرونده اتهامات عیس��ی کلانتری، رئیس سازمان حفاظت 
محیط زیست در شعبه ۲6 دادگاه انقلاب اسلامی، نامبرده 
به جرم توهین به بنیان گذار انقلاب اسلامی، حضرت امام 
خمینی)ره( به صورت بدوی به ۴ ماه حبس تعزیری و منع 
عضویت در احزاب و گروه های سیاسی و اجتماعی به مدت ۲ 
سال محکوم شد. وی همچنین به اتهام نشر اکاذیب به قصد 
تشویش اذهان عمومی نیز به پرداخت ۴۰ میلیون ریال جزای 
نقدی در شعبه 1۰5۸ دادگاه کیفری محکوم شد. اظهارات 
موهن و نسنجیده عیسی کلانتری درباره حضرت امام)ره( و 
ریشه های انقلاب اسلامی در گفت وگو با یک رسانه مجازی 

موجب گلایه و انتقاد دوستداران نظام و انقلاب شده بود. 

وزیر اطلاعات رژیم صهیونیستی:
 آمریکا باید تحریم ها علیه ایران 

را ادامه دهد
در ادام��ه مخالفت رژیم صهیونیس��تی با بازگش��ت 
آمریکا به برجام، وزیر اطلاعات این رژیم با تکرار ادعاهای 
س��اختگی و خصمانه صهیونیس��ت ها علیه کشورمان، 
خواس��تار ادامه تحریم های ایران شد. به گزارش ایسنا، 
الی کوهن، وزیر اطلاعات رژیم صهیونیستی در گفت و گو 
با روزنامه عبری زبان »مارکور ریشون« به تکرار ادعاهای 
نخ نما و ساختگی صهیونیست ها علیه کشورمان پرداخت 
و ایران را به حمایت از تروریسم متهم کرد. بنا بر گزارش 
پای��گاه خبری ترندز واید، کوهن در ادامه مخالفت رژیم 
صهیونیس��تی با بازگش��ت احتمالی واشنگتن به توافق 
هسته ای، مخالفت جدی خود را با رفع تحریم های ایران 
اعلام کرد و مدعی شد: چنین کاری به معنی قرار گرفتن 
پول در اختیار گروه های تروریستی در خاورمیانه و جهان 
است. وی همچنین با اشاره به تاکید ایران بر لزوم نابودی 
رژیم صهیونیستی، مدعی شد تهران به دنبال دستیابی 
به ظرفیت تولید س��لاح هسته ای است و تلاش می کند 
در س��وریه و لبنان پایگاه نظامی ایجاد کند که اسرائیل 
اجازه آن را نخواهد داد. وزیر اطلاعات رژیم صهیونیستی 
در ادامه ادعاهایش گفت ایران هسته ای، تهدیدی علیه 
اسرائیل نیست و آنها می دانند که چطور از خود دفاع کنند. 

روسیه:
سیاست فشار حداکثری علیه ایران 

به پایان رسیده است
نماینده روسیه در س��ازمان های بین المللی در وین 
در پیامی توئیتری از تمایل آمریکا برای مذاکره با ایران 
استقبال و بر اهمیت احیای توافق هسته ای تاکید کرد. 
به گزارش ایس��نا، میخائیل اولیانوف، نماینده روسیه در 
س��ازمان های بین المللی در وی��ن در صفحه توئیترش 
نوشت: آمریکا سیگنال هایی مبنی بر آمادگی برای مذاکره 
در راستای احیای برجام می فرستد. این مورد استقبال 
است. زمان آن رسیده است که به سیاست بیهوده فشار 
حداکث��ری علیه ایران پایان داده ش��ود و از فعال بودن 
عادی توافق هسته ای که مهم ترین بخش مقررات عدم 
اشاعه تسلیحاتی است، اطمینان حاصل شود. اظهارات 
اولیان��وف در پی این مطرح می ش��ود که دولت جدید 
آمریکا گفته است در صورت بازگشت ایران به پایبندی 
به تعهدات هسته ای، به این توافق که دولت دونالد ترامپ، 
رئیس جمهور پیشین آمریکا در سال ۲۰1۸ از آن خارج 
ش��د، بازمی گردد و مایل به مذاکره با ایران در چارچوب 
گروه 1+5 به میزبانی اتحادیه اروپایی درباره روند احیای 
برجام است. اظهارات دولت جدید آمریکا درباره بازگشت 
ایران به تعهداتش در حالی مطرح می شود که به گفته 
مقامات کشورمان، ایران فقط طبق اقدامات چاره جویانه 
مقرر در متن توافق هسته ای، برخی تعهدات داوطلبانه اش 
را در واکن��ش به بدعهدی طرف های توافق در عمل به 

تعهدات شان کاهش داده است. 

اخبار

گروه سیاسی: خبرگزاری رویترز مدعی شد آژانس بین المللی 
انرژی اتمی در گزارش��ی که به رؤیت این خبرگزاری رسیده، 
تصری��ح کرده ایران غنی س��ازی اورانیوم با س��ومین آبش��ار 
سانتریفیوژهای پیشرفته IR-2m را در سایت نطنز آغاز کرده 
اس��ت، همچنی��ن آژانس در این گزارش ب��ه اعضای این نهاد 
بین المللی نوش��ته اس��ت: »روز 7 مارس، آژانس اتمی تأیید 
کرد ایران تزریق UF6 به س��ومین آبشار شامل 17۴ دستگاه 

سانتریفیوژ IR-2m را آغاز کرده است«.
به گزارش »وطن امروز«، در ادامه این گزارش که دوشنبه شب 
منتشر شد، آمده است: »چهارمین آبشار سانتریفیوژ نصب شده 
اما هنوز UF6 طبیعی به آن تزریق نشده است؛ نصب پنجمین 
آبشار سانتریفیوژهای IR-2m در جریان است و نصب ششمین 

آبشار سانتریفیوژهای IR-2m هنوز آغاز نشده است«. 
انتشار جزئیات جدید از فعالیت های هسته ای ایران در این 
خبرگزاری در حالی است که گزارش های آژانس به اعضای این 
نهاد بین المللی محرمانه بوده و برای چندمین بار است درز این 
گزارش ها به رس��انه ها در دوره مدیریت رافائل گروس��ی اتفاق 
می افتد و اعتراض ایران را در پی داشته است. با این وجود، نصب 
آبشارهای جدید سانتریفیوژهای پیشرفته IR-2m از عزم راسخ 
تهران در برابر بدعهدی طرف غربی در برجام و پاسخ عملی به 
سیاست »اتلاف وقت« و »خرید زمان« به آمریکا و تروئیکای 

اروپایی حکایت دارد. 
این در شرایطی است که نشست اخیر شورای حکام آژانس 
بدون صدور قطعنامه ای علیه ایران به کار خود پایان داد اما در 
مقابل برخی رس��انه های بین المللی با اشاره به برخی جزئیات 
نشس��ت فروردین 1۴۰۰ میان ایران و آژانس، گمانه  زنی هایی 
مبنی بر فشار احتمالی آژانس به ایران برای برخی همکاری ها 

داشتند. 
انگلستان، فرانسه و آلمان هم پس از انصراف از صدور قطعنامه 
ضد ایرانی طی بیانیه ای تلاش کردند قطعنامه را به عنوان یک 
اهرم فشار تا اجلاس بعدی این شورا در خرداد 1۴۰۰ بالای سر 
ایران نگه دارند. در این بیانیه آمده است: »با وجود حمایت آشکار 
از این قطعنامه در شورای حکام آژانس اتمی، ما فعلا تصمیم 
گرفته ایم این اقدام را متوقف کنیم تا به مدیر کل آژانس برای 
اجرای تلاش های جدید وی با هدف شکس��تن این بن بست و 
حل وفصل بدون تأخیر اختلافات مذکور - اقداماتی که مدیرکل 
در هفته جاری آنها را به شورا اعلام کرد- فرصت بدهیم«. این 

بیانیه ادامه می دهد: »ما از طرح مدیرکل اس��تقبال می کنیم. 
امیدواریم ایران از این فرصت برای ورود به گفت وگوهای اساسی با 
آژانس درباره این مسائل استفاده کند. از مدیرکل می خواهیم این 
شورا را از پیشرفت ها در زمینه اقدامات نظارتی و راستی آزمایی 
در تمام زمینه ها در ایران مطلع کند«. 3 کشور اروپایی در بیانیه 
خود خاطرنشان کرده اند: »ما تحولات را از نزدیک رصد خواهیم 
کرد و چنانچه پیشرفتی درباره هر یک از تحولات مطرح شده 
در این جلسه حاصل نشود، حق فراخوان برای برگزاری نشست 
فوق الع��اده ش��ورا را برای خود محفوظ می داریم«. 3 کش��ور 
اروپایی در ادامه بیانیه خود آورده اند: »هدف روند گس��ترده تر 
دیپلماسی باید عقب نشینی ایران از گام های خود و احیای کامل 

دسترسی های آژانس اتمی باشد«. 
علاوه بر این، آژانس با باز کردن پرونده هایی جدید از برخی 
تأسیسات ایرانی، تلاش می کند تهران را از پیشروی هسته ای 
بازدارد. در این راستا رافائل گروسی، مدیرکل آژانس در سخنرانی 
پیش از آغاز نشست اخیر شورای حکام اظهار کرد: وجود ذرات 
چندگانه اورانیوم طبیعی با منشأ فعالیت انسانی از جمله ذرات 
تحول یافته ایزوتوپی در مکانی که توسط ایران اعلام نشده بود، 
آشکارا نشان می دهد مواد هسته ای یا تجهیزات آلوده به مواد 

هسته ای در این محل وجود داشته است. گروسی افزود: ایران 
با گذشت 1۸ ماه، توضیحات لازم، کامل و معتبر از نظر فنی 
را درباره وجود این ذرات ارائه نداده است. آژانس به خاطر عدم 
ارائه توضیحات معتبر فنی از سوی ایران، درباره مواد هسته ای 
اعلام نش��ده ای که ممکن بوده اس��ت در این محل اعلام نشده 
وجود داش��ته باشد و اینکه این نوع مواد هسته ای هنوز تحت 
توافق پادمانی ایران گزارش نشده، عمیقا نگران است. مدیرکل 
آژانس ادامه داد: ایران درباره 3 محل دیگر که هیچ کدام شان 
به آژانس اعلام نشده بودند، به هیچ یک از سوال ها درباره وجود 
احتمالی مواد هسته ای در این محل ها پاسخ نداده است. در نتایج 
نمونه گیری های محیطی که سال ۲۰۲۰ از ۲ مورد از این محل ها 
انجام شد، اورانیوم طبیعی با منشأ فعالیت انسانی کشف شد. ماه 
گذشته، نتایج و سوال های مان را به ایران منتقل کردیم. در طول 
س��فرم به تهران در ۲۰ و ۲1 فوریه ۲۰۲1، نگرانی ام به خاطر 
عدم پیشرفت در شفاف سازی مسائل پادمانی مربوط به ۴ محل 
اعلام شده را به دولت ایران ابراز کرده و مورد تاکید قرار دادم و 
آمادگی ام را برای همکاری با ایران در زمینه تلاشی متمرکز و 
متحول کننده در راستای عبور از این بن بست و شفاف سازی و 

حل وفصل مسائل بدون تأخیر بیشتر اعلام کردم. 

گفتنی اس��ت طبق م��اده 3 قانون اقدام راهب��ردی برای 
لغ��و تحریم ها و صیانت از منافع مل��ت ایران مصوب مجلس 
ش��ورای اس��لامی، س��ازمان انرژی اتمی موظف ش��ده است 
ظ��رف مدت 3 ماه )از 5 دی م��اه روز اجرای مصوبه( عملیات 
نص��ب، تزری��ق گاز، غنی س��ازی و ذخیره س��ازی م��واد را 
 ت��ا درجه غن��ای مناس��ب، با حداق��ل 1۰۰۰ عدد ماش��ین

 IR-2m در بخش زیرزمینی تاسیسات شهید احمدی روشن نطنز 
آغاز کند. همچنین سازمان انرژی اتمی مکلف است در همین 
بازه زمانی، هر گونه عملیات غنی س��ازی و تحقیق و توس��عه 
با ماش��ین های  IR-6را به تاسیسات شهید علیمحمدی فردو 
منتقل کرده و عملیات غنی س��ازی را با حداقل 16۴ ماشین 
از این نوع آغاز کرده و آن را تا انتهای س��ال 13۹۹ به 1۰۰۰ 

ماشین توسعه دهد. 
ب��ا این حال بهروز کمالوندی، س��خنگوی س��ازمان انرژی 
اتمی 1۰ بهمن در جریان بازدید محمدباقر قالیباف از مجتمع 
غنی سازی شهید علیمحمدی )فردو( درباره نصب سانتریفیوژهای 
 IR-2mطب��ق مصوبه مجلس در نطنز گفته بود: حتما قبل از 
پایان 3 ماه مهلت تعیین شده، هزار ماشین  IR-2mرا نصب شده 

خواهیم داشت. 
واکنش آمریکا ■

»ند پرایس« س��خنگوی وزارت خارجه آمریکا در نشست 
خبری شامگاه دوشنبه با اشاره به اینکه کشورش پیشنهاد حضور 
در نشستی با حضور طرف های برجام را داده، گفت واشنگتن 
منتظر »پیشنهادی سازنده« از طرف ایران است. پرایس در پاسخ 
به سوال خبرنگاری که واکنش دولت »جو بایدن« به گزارش 
جدید آژانس بین المللی انرژی اتمی درباره اقدام ایران در آغاز 
غنی سازی اورانیوم با سومین آبشار سانتریفیوژهای  IR-2mدر 
س��ایت نطنز را جویا ش��ده بود، گفت: »چیزی که ما گفته ایم 
این اس��ت که صبر ما به خاط��ر ماهیت این چالش نمی تواند 

بی پایان باشد«.
سخنگوی وزارت خارجه آمریکا در ادامه با بیان اینکه ماهیت 
این چالش موجب می شود هر روز بر نگرانی های آمریکا افزوده 
شود، تصریح کرد دولت جو بایدن از نخستین روزهای آغاز به 
کار خود، رایزنی با ش��ریکان، متحدان و اعضای کنگره درباره 
برجام را آغاز کرده است. او سپس گفت: »همچنان بر این باوریم 
همان طور که از آغاز گفته ایم برنامه هسته ای ایران چالشی است 

که بهترین روش مواجهه با آن، دیپلماسی است«.

به گفته خبرگزاری رویترز، آژانس بین المللی انرژی اتمی در گزارشی تصریح کرده ایران غنی سازی اورانیوم با سومین آبشار سانتریفیوژهای پیشرفته IR-2m را آغاز کرده است

شتاب هسته ای با دست فرمان مجلس

گروه سیاسی: رئیس قوه  قضائیه روز گذشته راهی دماوند 
ش��د تا ضمن بازدید میدان��ی، در جریان آخرین وضعیت 
منابع طبیعی و محیط زیست قرار بگیرد. آیت الله سیدابراهیم 
رئیسی که موضوع صیانت از محیط زیست و جلوگیری از 
تعرض به منابع طبیعی را در دوره تحول یکی از اولویت های 
دس��تگاه قضایی اعلام کرده است، اوایل امسال نخستین 
جلسه ش��ورای عالی حفظ حقوق بیت المال را در لواسان 
برگزار کرد و دیروز نیز دومین جلس��ه این شورا با حضور 
جمعی از وزرا و مقامات عالی اجرایی و انتظامی در دماوند 
برگزار ش��د. حضور در جلسه ش��ورای عالی حفظ حقوق 
بیت المال به منظور پیگیری اجرای مصوبات جلسه پیشین 
در لواسان و نیز اتخاذ تصمیمات جدید در این حوزه، از دیگر 

برنامه های آیت الله رئیسی در دماوند بود. 
رئیس قوه قضائیه در این نشست با اشاره به تمهیدات 
اندیشیده شده برای مقابله با تعدی به اراضی ملی و منابع 
طبیعی، گفت: 3۰۰ ش��عبه در دادس��را ها و 7۰۰ شعبه 
در دادگاه ه��ا به امر رس��یدگی ب��ه پرونده های مرتبط با 
زمین خ��واری و تج��اوز به اراضی مل��ی و منابع طبیعی 
اختصاص یافته است. رئیس قوه  قضائیه انتشار اخبار رفع 
تصرف و قلع و قمع ساخت و ساز های غیرمجاز در رسانه ها 
را از یک سو مثبت و از سوی دیگر سوال برانگیز برای مردم 
دانس��ت و گفت: تا چه زمان قرار اس��ت مردم در رسانه ها 
مشاهده کنند ساخت وساز های غیرمجاز افراد متجری بعد 
از 6 ماه یا بیشتر یا کمتر تخریب شود؟ در این مواقع مردم 
این سوال را مطرح می کنند که چرا از همان ابتدا جلوی 
این ساخت وساز های غیرمجاز گرفته نشده است. آیت الله 
رئیسی در ادامه چاره اساسی در زمینه مقابله با تعدی به 
اراضی و ساخت وس��از های غیرمجاز را، حاکمیت قانون و 
قانونمدار کردن همه بخش ها دانس��ت و گفت: ما باید در 
حوزه مدیریت اراضی، راه قانونی را ایجاد کرده و به همگان 
تذک��ر دهیم که هر گونه تخطی و تخلف از این راه، جرم 
محس��وب می شود؛ برای نمونه در دماوند یا جا های دیگر 
باید مناطقی را با ضوابط مشخص تعیین کرده و اعلام شود 
در این مناطق امکان ساخت وس��از وجود دارد و به غیر از 
این مناطق هر کس با هر پشتوانه ای اقدام به ساخت و ساز 
کند، تخلف محسوب شده و با او برخورد می شود. رئیس 
دستگاه قضا با بیان اینکه متاسفانه در حوزه مدیریت اراضی 
و مقابله با زمین خواری بعضا شاهد منفعلانه عمل کردن 
مس��ؤولان هس��تیم، گفت: در بازدیدی که از یک بلندی 
منطقه دماوند داشتیم، فردی می گفت از آنجا که تخلف 
در این منطقه زیاد اس��ت، امکان برخورد وجود ندارد؛ آیا 
این منطق قابل قبول اس��ت؟! آیت الله رئیسی با اشاره به 

نقش ش��ورا های اسلامی شهر و روستا در مدیریت اراضی 
و مقابله با ساخت و ساز های غیرمجاز، گفت: شورا های شهر 
قرار بود با همکاری شهرداری ها بازوی توانایی برای مدیریت 
شهری و ایجاد شهر اسلامی در همه حوزه ها اعم از معماری 
و مدیریت اراضی باشند؛ ان شاءالله عزیزان اقدام به شناسایی 
دقیق آسیب های موجود در شورا های شهر کنند و در مقاطع 
بعدی شاهد روی کار آمدن افرادی در شورا های شهر باشیم 
که هدف و عمل شان گره گشایی از مشکلات شهری باشد. 

بذرپاش: شورا های حفظ حقوق بیت المال باید به صورت  ■
قرارگاهی فعالیت داشته باشند

رئیس کل دیوان محاسبات در جلسه شورای عالی حفظ 
حقوق بیت المال در شهرستان دماوند که به ریاست آیت الله 
سیدابراهیم رئیسی، رئیس قوه  قضائیه و با حضور مسؤولان 
ارشد دس��تگاه قضایی و اجرایی برگزار شد، گفت: تجزیه  
برخی تصمیمات در مقام توصیف خوب است اما ترکیب 
کار همین وضعیت نامطلوبی است که هم اکنون مشاهده 
می شود. رئیس کل دیوان محاسبات کشور با اشاره به نگاه 
مردم به وضعیت مدیریت حریم و ساخت و سازهای غیرمجاز 
که نوعی رهاشدگی است، تاکید کرد: اینکه یک زمین در 
منطقه ای برخلاف قانون ساخته شود، دیگر نمی توان در آن 
منطقه جلوی ساخت و ساز ملک های مجاور را گرفت. بذرپاش 
رعایت دقیق قانون و تصویب قوانین به گونه ای که امکان 
برداشت های متفاوت از آن توسط مسؤولان مختلف صورت 
نگیرد را، مورد توجه قرار داد. وی افزود: در این موضوع باید به 
صورت قرارگاهی کار شود و همه  دستگاه ها و افراد، حفاظت 
از سرمایه ارزشمندی مانند زمین و خاک را که متعلق به 
نسل هاست، واجب عینی بدانیم. رئیس کل دیوان محاسبات، 
قانون خوب را قانونی دانست که تفاسیر متعدد را قبول نکند 
و منجر به تعارض منافع و بروز کاستی های بیشتر نشود. 
بذرپاش در بخش دیگری از سخنان خود، به موضوع طرح 
هادی روستایی پرداخت و گفت: به رغم زحماتی که بنیاد 
پرافتخار مسکن انقلاب اسلامی متقبل شده است اما این 

طرح به بازنگری جدی نیازمند است. 
بذرپاش ادامه داد: امروز برخی روس��تاها خودش��ان به 
شهر مبدل ش��ده اند و نمی توان با همان مدل سابق برای 
آنها تصمیم گرفت. رئیس کل دیوان محاس��بات کش��ور 
در پای��ان تاکید ک��رد: در تمام موضوعات قائل به تفویض 
اختیارات به مدیران منطقه ای هستم اما در موضوع زمین 
که سرمایه  نس��لی است، باید دقت بیشتری به خرج داد، 
چراکه فشارهای سوداگران، بسیاری از مدیران منطقه ای را 
دچار مشکل می کند که در تفویض اختیارات باید مراعات 

بیشتری داشته باشیم. 

گروه سیاسی: محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای 
اس��لامی در ادامه نظارت های میدانی، روز گذشته برای 
سفری 3 روزه راهی استان کردستان شد. در این بازدید 
میدانی، نمایندگان مجمع اس��تان کردستان و مسؤولان 
اجرایی استان، رئیس مجلس شورای اسلامی را همراهی 
می کنند. محمدباقر قالیباف در فرودگاه سنندج در تشریح 
اهداف س��فر خود اظهار داشت: سفر به کردستان که از 
مناطق پرظرفیت و متاس��فانه محروم کش��ور نسبت به 
شاخص های توسعه است، بر اساس حضور و نظارت های 
میدان��ی در پروژه ه��ای نیمه تمام و کم��ک به اتمام آنها 
صورت گرفته اس��ت. وی افزود: سفر به استان کردستان 
بعد از اتمام برنامه بودجه در مجلس که کار فشرده ای هم 
بود، نخستین سفر اس��تانی است که همراه با رؤسای 3 
کمیسیون مجلس انجام شده است. رئیس مجلس شورای 
اسلامی با بیان اینکه از قبل بررسی هایی در استان انجام 
شده و نظام مسائل استان مشخص است، بیان کرد: در این 
3 روزی که در کردستان هستیم، سعی می شود با استاندار 
و شورای برنامه ریزی استان به همه حوزه های شهرستان ها 
برای بررسی موارد مورد نظر سرکشی شود. وی ادامه داد: 
امید است بتوان به اتمام پروژه های ناتمامی که سال های 
زیادی از عمر آنها می گذرد کمک کرد و آنها را تس��ریع 
بخشید. رئیس مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: 
مس��ائل مرز و کولبری که از زخم های کهنه حوزه مرزی 
کشور هم در شمال غرب و هم در جنوب شرق است، باید 
مورد توجه قرار گیرد و امید است با کارشناسان استان و 
وزرای کشور و سازمان برنامه و بودجه بتوان آنها را حل و 

تحرکی در استان کردستان ایجاد کرد. 
گفت وگوی بی واسطه کولبران با رئیس مجلس ■

قالیباف پیش از ظهر روز گذش��ته در جریان نظارت 
میدان��ی خ��ود بر شهرس��تان بانه، از صنایع روش��نایی 
ایران زمین، تولیدکننده لامپ های کم مصرف و کلیدهای 
مینیات��وری بازدید کرد. قالیباف با تاکید بر اینکه مرزها 
باید س��اماندهی شوند، عنوان کرد: اگر بناست در مرزها 
فرصتی فراهم شود باید برای مرزنشینان باشد و واردات 
کالاها توس��ط مرزنشینان به اقتصاد و تولید آسیبی وارد 
نمی کن��د. وی با تاکید بر اینکه قاچاق به معنای واردات 
کالاهای غیرقانونی و غیرمجاز است، خاطرنشان کرد: باید از 
قاچاق  گسترده از طریق ریل و کانتینر و همچنین صادرات 
و واردات غیرضروری جلوگیری کنیم. مش��کلاتی نیز در 
زمینه عب��ور از گمرک وجود دارد که با اقدامات نظارتی 

می توان آنها را برطرف کرد. 
رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه برنامه های خود 

در دیدار چهره به چهره با برخی کولبران، گفت: موضوع 
رسیدگی به مشکلات مرزنشینان و کولبری بحث جدیدی 
نیست و این امر در جنوب شرق و شمال غرب مانند منطقه 
کردستان وجود دارد. وی تصریح کرد: تبادلات مرزی برای 
مرزنشینان است، از این رو ابتدا باید تعریف مشخصی از 
مرزنشین تبیین و این امر ضابطه مند شود، سپس مشخص 
شود مرزنش��ین ها چه کسانی و در چه حاشیه ای از مرز 
هستند. وی با بیان اینکه به دلیل فعالیت در ستاد مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز و همچنین نیروی انتظامی، نسبت به 
موضوع مرزنشین ها و کولبری آشنایی کامل دارم، افزود: 
جامعه مرزنشین باید معیشت زندگی اش را از مرز تامین 
کند اما همه باید ضابطه مندی را بپذیریم و بر اساس آن 
کار کنیم. قالیباف اظهار کرد: قرار نیست افرادی از نقاط 
مختلف کشور اینجا بیایند و کارهای غیرقانونی را تحت 
پوشش مرزنشینی انجام دهند، در حالی که چنین اقداماتی 
قصد مرزنشینان نیست. وی تصریح کرد: متأسفانه افرادی 
پیدا می ش��وند که می خواهند با پول شان منفعت زیادی 
ببرند؛ یعنی می خواهند مرزنشینان بار آنها را بیاورند اما این 
افراد منفعتش را ببرند؛ این مهم در حالی است که چنین 
افرادی کالا را وارد می کنند، در نتیجه تولید آسیب می بیند 
و اقتصاد را دچار مشکل می کند و در نهایت منفعتش به 
جیب دلال ها می رود. رئیس مجلس ش��ورای اسلامی با 
تاکید بر اینکه باید به گونه ای رفتار کنیم که مرزنش��ین 
منفعت اقتصادی خودش را ببرد، افزود: مقام معظم رهبری 
مدظله العالی فرمودند کولبری را قاچاق نمی دانم اما این 
مهم باید برای افراد مرزنشین باشد نه اینکه کالاهای مجاز 

و کالاهای غیرمجاز با همدیگر تلفیق شود. 
در ادام��ه یک��ی از مرزنش��ینان در گفت وگو با رئیس 
مجلس شورای اسلامی، گفت: وقتی شما فرمانده نیروی 
انتظامی بودید، نه امنیت کشور دچار مشکل می شد و نه 
در مرزها اتفاقی برای کولبران رخ می داد، همه می دانیم 
برخورد قهری با مرزنشینان تبعات اجتماعی بسیار زیادی 
دارد. وی خطاب به قالیباف تصریح کرد: همیشه می بینم 
شما چطور از مستضعفین پشتیبانی می کنید، لذا عاجزانه 
می خواهیم به این موضوع رس��یدگی شود. یکی دیگر از 
اهالی بانه نیز حین بازدید رئیس مجلس از بازار این شهر 
ب��ه وی گفت: به این ب��ازار نگاه نکنید، مردم این منطقه 
کم بضاعت هس��تند، ضمن اینکه الان بازار هم کم رونق 
شده است. این شهروند بانه ای تاکید کرد: به دلیل گرانی 
اجناس و سختی های شدید در واردات کالا مردم به سختی 
ش��دید افتاده اند و حتی برای سر زدن به اقوام شان حین 

تردد از مرز مشکل دارند. 

آیت الله رئیسی در جلسه شورای عالی حفظ حقوق بیت المال در دماوند: حاکمیت قانون سدی در برابر تعدی به اراضی است

علیه فساد
قالیباف در حاشیه سفر به استان کردستان به گفت وگوی چهره به چهره با کولبران پرداخت

با مردم


